
Вже стало традицією, яку ми не будемо 
змінювати, готуватися до кожного дня міста і 
перед святом підводити підсумок зробленого. 
Сьогодні ми в дуже складних умовах, але все ж 
таки в соцільному розвитку не зупинилися. За 
цей рік ми отримали нові об'єкти. Один із 
головних - це ш кола мистецтв, яка 
відсвяткувала в травні своє десятиріччя. Звітні 
концерти викладачів і вихованців показали 
дуже високий рівень професіоналізму.

В місті не 
зм е н ш у є т ь с я , а 
з б і л ь ш у є т ь с я  
народжуваність. В 
ц ь о м у  р о ц і  
народилось на 10 
дітей більше, ніж в 
минулому році за 
аналогичний період.
Вийшло унікальне 
явищ е: за один
м ісяць в трьох 
сім’ях народилися 
близнята. На день 
м і с т а  б у д е  
проводитись свято 
родини, на яке ми 
хочемо зібрати всіх 
с л а в у т и ц ь к и х  
близнят.

Важливий об’єкт, який отримає місто до 
нового навчального року, - школа №4. У школи 
є всі підстави стати певним флагманом не тільки 
в Славутичі і в Київській області, а і в усій 
Україні.

Незважаючи на важкі умови, виконують 
свою місію будівельники. Будують школу одну, 
другу, будинок на 40 квартир

Всі напрямки інфраструктури міста 
працювали в складних умовах. Медичне 
обслуговування знаходиться в дуже кризовій

ситуації. Було прийнято декілька заходів, які 
стабілізують і покращать становище, що 
склалося в медицині.

Нелегко зараз і автопідприємствам. Але 
все-таки колективи з оптимізмом дивляться 
вперед і роблять все для того, щоб не зламатися 
і не зупинитися.

Немалі досягнення має Славутицька 
освіта. Підтвердженням високої оцінки роботи 
наших учителів є перемоги учнів на обласних 

олімпіадах (Славутич - 
перше місце в області), 
м е д а л ь  н а  
в с е у к р а ї н с ь к і й  
олімпіаді. За особистий 
внесок в розвиток міста, 
за рішенням міської 
ради, був нагороджений 
у ч е н ь  С Ш № 1 
А . А н д р е е в ,  я к и й  
здобув 4 перемоги на 
обласних олімпіадах і 1 - 
на всеукраїнській.

В т р а в н і  
пройшли звітні заходи, 
присвячені десятиріччю 
дитячих дош кільних 
з а к л а д і в ,  щ о  
п і д т в е р д ж у є  
досягнення дошкільного 

виховання в місті Славутичі.
Продовжується благоустрій міста. Ця 

робота буде проводитись не тільки в період до 
дня міста, а и взагалі для виконання всього 
обсягу запланованих робіт.

На всіх змаганнях наші спортсмени 
маю ть д о сягн ен н я , хоча це нелегко  
забезпечується. Спортивна база поповнилась 
тенісним кортом, що перенесли із с.Лісного.

Хочу подякувати славутчанам за ту 
працю, яка зроблена за цей рік. Практика 
показує, що тільки єдиною командою, ЧАЕС - 
М істо, м ож ливо добитися у сп іх ів  в 
майбутньому. Будемо сподіватись, 'що станція 
працюватиме ще не один рік. Наша завдання - 
забезпечити надійну її експлуатацію

Бажаю славутчанам з честю пройти 
складний період. Це шлях забезпечення 
майбутнього не тільки для себе, а і для наших 
дітей. Здоров’я, благополуччя і трішечки удачі 

К о ж н о м у  і з  нас  в і л ь н о ї  
натхненної праці, робочого місця, 
і н і ц і а т и в и  т а  т в о р ч о с т і , 
З і святом!
Міський г о л о в а т а  В.П.Удовиченко



Чернобыльская  АЭС: жизнь продолжается
Недавно одна заезжая иностранная 

журналистка с наивной простотой обратилась к 
директору Чернобыльской АЭС - “А зачем, мол, 
снова пускаете третий энергоблок?”

Ответ был таким же бесхитростным, как и 
вопрос - “ Чтобы он работал и давал 
электроэнергию...”

Это к тому, что кое-кому, видимо, 
мерещится, что Чернобыльская АЭС вырабатывает 
не электроэнергию, а ... радиацию. В последнюю 
неделю мая опять поползли слухи о том, что на 
Чернобыльской АЭС что-то произошло. Но оставим 
эмоции, обратимся лучше к фактам.

В мае коллектив Чернобыльской АЭС 
облегченно вздохнул. Нет, не по поводу кадровых 
изменений, единственный действующий третий 
энергоблок - “кврмилец” после десятимесячной 
ремонтной компании снова стал в строй. За это 
время на нем проведены работы по устранению 
дефектов на трубопроводах реакторной установки, 
д о п о л н и т е л ь н о е  о б с л е д о в а н и е  и 
незапланорованный поначалу объем работ был 
“спровоцирован” тем, что еще раньше на некоторых 
российских АЭС с реакторами РБМК были 
обнаружены многочисленные дефекты на сварных 
стыках трубопроводов. В принципе, в мировой 
практике подобный прецедент не новый. Но, 
поскольку станция находится под особым 
“прицелом” мировой общественности, и пользуясь 
плановой остановкой блока, было решено принять 
радикальные меры. Длительная остановка на 
третьем энергоблоке использована так же для 
выполнения капитальных ремонтов турбинного и 
э л е к т р о т е х н и ч е с к о г о  о б о р у д о в а н и я ,  
планировавшихся на 1998 год. В результате 
энергоблок №3, который еще не исчерпал свой 
ресурс, стал более надежным и безопасным в 
эксплуатации.

14 мая в 17 
ч а с о в  18 м и н у т  
оперативный персонал 
под р у ко во д ство м  
н ач ал ьн и к а  смены 
Александра Шевченко 
в к л ю ч и л  т р е т и й  
э н е р г о б л о к  в 
э н е р г о с и с т е м у  
У краины . Станция 
снова ожила. 18 мая 
энергоблок выведен на 
номинальный уровень 
мощности - 1000 Мвт и 
производит ежесуточно 
по 24 млн. Квт ч. 
электроэнергии.

Сегодняшняя реальность такова, что 
наряду с производством электроэнергии на третьем 
энергоблоке на станции развертываются работы по 
подготовке к. снятию с эксплуатации. Проводится 
тендер для выбора подрядчика на проектирование и 
строительство под ключ хранилища отработанного 
я д е р н о г о  т о п л и в а  З а к а н ч и в а ю т с я  
подготовительные работы для проведения тендера

на проектирование и строительство установки по 
переработке жидких радиоактивных отходов. 
Закончено создание групп по управлению 
проектами для строительства завода по переработке 
жидких радиоактивных отходов и окончанию 
строительства производственно-отопительной 
котельной. Создана группа по управлению 
проектом стабилизации объекта “Укрытие” и 
превращения его в экологически безопасную 
систему.

На Чернобыльской АЭС в настоящее время 
работают 5913 человек. Намечавшееся в прошлом 
году целенаправленное высвобождение персонала 
потеряло актуальность. Курс взят на естественное
сокращение численности в условиях полного  
прекращения приема и на перепрофилирование для 
выполнения новых задач. Если следовать принципу 
“уволить проще, чем, при необходимости, 
набрать...” то, такая ситуация вполне устраивает 
тех, кто потенциально уже готовился к потере 
работы. А таких было около 1000 человек. Сегодня 
курс взят на возможную переквалификацию, 
перемещение специалистов внутри подразделений 
Чернобыльской промплощадки без набора новых 
людей со стороны. Такой вариант целесообразен и с 
той точки зрения, что в более отдаленной 
перспективе это место скорее всего станет 
сосредоточением высокотехнологического 
производства по переработке и захоронению 
радиоактивных отходов. Кстати, за 1997 год 
естественная убыль численности работающих 
непосредственно на станции составила 7,82%.

Но, необходимо быть реалистами и наряду 
со сказанным учитывать то, что слишком многие, не 
всегда п ред сказуем ы е ф акторы , могут 
скорректировать эту ситуацию, как это уже не раз 
бывало за последние годы...

Особую важность приобретает сегодня
с о в м е с т н а я  
слаженная работа с 
городским Советом 
п о  с о з д а н и ю  
п р и о р и т е т н ы х  
у с л о в и й  д л я  
развития бизнеса в 
городе. И тут всем 
вместе надо хорошо 
п о р а б о т а т ь  в 
н а п р а в л е н и и  
о п т и м а л ь н о г о  
и с п о л ь з о в а н и я  
с в о б о д н ы х  
площадей в зданиях 
и сооружени
ях города, создания 
э ф ф е к т и в н о й  
г о р о д с к о й  

инфраструктуры. Эта с о в м е с т н а я  
целенаправленная работа и создание налоговых 
л ь г о т  п о з в о л и т  с д е л а т ь  наш регион  
привлекательным для инвесторов и создаст условия 
для дальнейшего его развития.

В.Костенко, журналист



А что у предпринимателей?
Союз производителей товаров и услуг 

г. Славутича начал свою работу с июля 1997 
года и на сегодняшний день объединяет более 
тридцати предприятий различных форм 
собственности, является членом Украинского 
С о ю з а  п р о м ы ш л е н н и к о в  и 
предпринимателей.

Предстоящее финансирование 
ряда больших проектов на ЧАЭС открывает 
для местных предпринимателей возможности 
для создания и развития новых компаний, чья 
д е я т е л ь н о с т ь  будет  о п и р а т ь с я  на 
п р е д о с т а в л е н и е  у с л у г  з а п а д ным  
подрядчикам.

По инициативе заместителя 
директора Группы Управления Проектом 
«Проект повышения безопасности на ЧАЭС» 
г-на Фомина В. В. ЯГ при содействии директора 
Славутичской лаборатории международных 
исследований и технологий г-на Носовского 
А.В. и Союза производителей - 7 мая 1998 
года на иредтендерном совещании состоялась 
презентация Союза производителей товаров и 
услуг г.Славутича, в которой принимали 
участие представители ЧАЭС, Славутичской 
лаборатории международных исследований,

местных компаний и иностранных фирм- 
членов  ко н с о р ц и у мо в  из Ка н а д ы,  
В е л и к о б р и т а н и и ,  Ф р а н ц и и ,  США,  
Швейцарии, Германии и Италии. Во время 
презентации Союз представил информацию о 
работах и услугах, которые выполняются на 
сегодняшний день и предложил всем 
иностранным компаниями подготовить 
предложения по интересующим видам 
товаров и услуг, которые могли бы начать 
предоставлять местные предприятия. На 
встрече присутствовали представители 
н е к о т о р ы х  к о м п а н и и  - М Ч П 
« Т р а н с н е ф т е п р о д у к т » ,  У п р а в л е н и е  
комплексного обслуживания оборудования 
ПО ЧАЭС, Трест САЭС, ГКБ «Южное», АО 
«ГЭМ», Сумской машиностроительный завод 

которые смогли представить свою 
организацию самостоятельно. Во время 
презентации была сообщена информация по 
вопросам лицензирования, сертификации 
продукции и услуг, а так же компании, 
которые могут их предоставлять.

С. Н. Чесноков, 
председатель Союза 

производителей 
товаров и услуг

Проблеми безробіття можна вирішувати
П о н я т т я  

безробіття увійшло в наше 
життя з початку ринкових 
реформ. Але навіть першу 
х в и л ю  с к о р о ч е н ь ,  як і  
прокотились по країні ,  
більшість населення не 
усвідомила.

За ці роки безробітні, 
на жаль, стали звичним 
явищем і в нашому місті. З 
п о ч а т к у  р о к у  д о  
Славутицького ц е н т р у  
зайнятості звернулись 651 
чоловік. На сьогоднішній 
день в місті налічується 760 
безробітних.  Офі ц і йний  
рівень безробіття досяг на 1 
червня 1998 року 5,2 %.

Т о м у  п е р е д  
працівниками Славутицького 
центру зайнятості постає дуже 
багато різноманітних проблем 
з питань працевлаштування, 
професійного навчання та 
перенавчання незайнятих 
мешканців міста

А як  б у т и  т им 
безробітним, які стоять на 
обліку більше року, і яким 
немає ні допомоги,  ні 
п е р с п е к т и в  у 
п р а ц е в л а ш т у в а н н і ?  Де 
п р а ц е в л а ш т у в а т и  
в и п у с к н и к і в ,  
демобілізованих, звільнених 
з місць позбавлення волі?

У місті робиться все 
для покращення ситуації на 
ринку праці та стабілізації 
економіки. Плідно працює

Г р о м а д с ь к а  Р а д а  по 
розвитку міста, створено 
Агентство по розвитку 
бізнесу в рамках програми 
TACIS . Розроблена і 
з а т в е р д ж е н а  м і с ь к а  
програма зайнятості на 1998 
рік. З початку року центром 
зайнятості працевлаштовано 
165 безробітних, 29 чоловік 
були працевлаштовані за 5-% 
квотою.  При центрі  
зайнятості працює учбовий 
к л а с  по п і д г о т о в ц і  
користувачів ПЕОМ,  в 
якому з початку року 
пройшли навчання 66 
ч о л о в і к .  Щ о м і с я ч н о  
видається інформаційний 
бюлетень.

Ходько В.І., 
директор Славутицького 

центру зайнятості



ДЕНЬ МІСТА СЛАВУТИЧА - 98 
Людина, родина, добробут, Україна 

ПРОГРАМА СВЯТКОВИХ ЗАХОДІВ.

ЦЕНТРАЛЬНА ПЛОЩА.
08.30 Святкове радіо-привітання з днем міста. Святкове озвучення міста.
09.00 Привітання зі святом по кварталах міста.
10.00 “Мистецький ярмарок”. Виставка-продаж робіт декоративно-прикладного мистецтва 

майстрів Славутича,Чернігова, Києва.
09.30 Проспект Дружби народів зустрічає дитячий карнавал.
10.00 Урочисте відкриття свята.
10.40 “Маленькі зірочки великої родини". Концерт за участю колективів дитячих

дошкільних закладів.
20.00 - 22.30 “Піснями славимо родину”. Святковий гала-концерт за участю творчих колективів

міста та В.Павлика, А.Хостікоєва, Н.Сумської, В. Борисюка, О.Сумської, 
Р.Лижичко, І.Сказіної.

23.00 - 01.00 “Танцювальний марафон”. Святкова дискотека.

СТАДІОН
12.00 Змагання на ролікових ковзанах.
13.00 Спортивне свято “Тато, мама, я - спортивна сім’я”.
16.00 Футбол.“Каскад"(м.Славутич) - “Десна"(м .Чернігів).

ПАЛАЦ КУЛЬТУРИ “ЕНЕРГІЯ”
10.00 “Ми родом із дитинства”. Виставка робіт образотворчого мистецтва дитячих 

дошкільних закладів.
12.00- 14.00 “В країні Чупа-чупс”. Музично-розважальна програма для дітей.
12.00- 14.00 Концерт солістів КІЦ. (внутрішній дворик КІЦ)
17.00 - 20.00 Шоу-конкурс модельєрів любителів “Спокуса для прекрасних дам”.

(внутрішній дворик КІЦ)

ДИТЯЧА ШКОЛА МИСТЕЦТВ 
“День відкритих дверей”

15.00- 18.00 “В сім’ю єдину кличе нас краса”. Концерт викладачів та учнів ДШМ.
Працює виставка робіт учнів.

АТРАКЦІОН “ВЕСЕЛІ ГІРКИ”
10.00 - 21.00 Катання на атракціонах

ПАЛАЦ ДИТЯЧОЇ ТВОРЧОСТІ
10.00 - 20.00 Виставка-продаж шкільної форми
12.00 Шахмати бліц-турнір
12.00 - 19.00 Виставка робіт гуртків ПДТ
12.00 - 14.00 Концерт дитячих колективів ПДТ, та клоун-шоу-групи “Плюс 16”

МІСЬКИЙ ПАРК
15.00 Змагання з гірьового спорту.
15.00- 19.00 “Всім на втіху”. Народні гуляння.

Клоун-шоу-група “Плюс Гб”.
Концертні програми колективів міста і гостей.

15.30 Армреслінг
16.00 Виштовхуванн я з кола.

КІН О- КОМ ЦЕ РТ Н И Й КОМПЛЕКС
10.00 Виставка робіт учнів Д1ІІМ.
16.00 - 18 00 Родинне свято "Сім’я”.
23.00 - 24.00 Музично-розважальна програма для дорослих в клубі “Манхеттен”.

СПОРТИВНА ПРОГРАМА
09.00 Пробіг Якір-Славутич.
10.00 Парусна регата. Якір
12.00 Велокритеріум /б іля вузла зв’язку / .


